

After which Mr. *Papineau* left the Chair.

Mr. *Cuvillier* then addressing the Clerk, moved to resolve, seconded by Mr. *Leslie*, That it is necessary for the discharge of the Duties imposed upon this House, viz: to give its advice to His Majesty in the enactment of Laws for the Peace, Welfare and good Government of this Province, conformably to the Act of the British Parliament under which it is constituted and assembled, that its Speaker be a Person of its free choice, independently of the will and pleasure of the person intrusted by His Majesty with the Administration of the local Government for the time being.

Debates ensued thereon.

Then, Mr. *Labrie* moved, seconded by Mr. *Solicitor General*, That the House do adjourn 'till To-morrow at Ten o'Clock in the Forenoon.

The Clerk having, with permission of the House, put the Question upon the said Motion, it was agreed to, and

The House adjourned until To-morrow at Ten o'Clock in the Forenoon.

Thursday, 22<sup>d</sup> November 1827.—Ten o'Clock A. M.

**T**HE House being met, and the Clerk having read Mr. *Cuvillier's* Motion of Yesterday, in the following words:

“ That it is necessary for the discharge of the Duties imposed upon this House, viz: to give its advice to His Majesty in the enactment of Laws for the Peace, Welfare and good Government of this Province, conformably to the Act of the British Parliament under which it is constituted and assembled, that its Speaker be a person of its free choice, independently of the will and pleasure of the person intrusted by His Majesty with the Administration of the local Government for the time being.”

Debates ensued.

Then, Mr. *Solicitor General* moved, seconded by Mr. *Stuart*, That the Previous Question be now put upon the said Motion, viz:

Shall the Question be now put?

The House divided, and the Names being called for, they were taken down as followeth:

Yeas

Messieurs *Clouet, Raymond, Leroux, Dumoulin, Louis Lagueux, Poirier, André Papineau, Etienne Claude Lagueux, Cannon, Turgeon, Amiot, Moussaux, De St. Ours, Caron, Wolfred Nelson, Déligny, Robitaille, Lefebvre, Bureau, Samson, Neilson, Létourneau, Quesnel, Borgia, Cuvillier, Labrie, Blanchet, Quirouet, Leslie, Dessaulles, Viger, Valois, Vallières de St. Réal, Perrault, Fortin, Boissonnault, Bourdages, Proulx, Heney, De Rouville and Robert Nelson.*

Nays

Messieurs *Solicitor General, Christie, Stuart and Young.*

So it was carried in the Affirmative, and the Clerk having put the Question upon the Main Motion, the House again divided:

Yeas 41  
Nays 4

So

Après quoi Mr. *Papineau* a laissé la Chaire.

Mr. *Cuvillier* s'adressant alors au Greffier, a proposé de résoudre, secondé par Mr. *Leslie*, Qu'il est nécessaire pour l'exécution des Devoirs imposés à cette Chambre, savoir, de donner son Avis à Sa Majesté dans la Passation des Lois pour la Paix, le Bien-être et le bon Gouvernement de cette Province, en conformité à l'Acte du Parlement Britannique en vertu duquel elle est constituée et assemblée, que son Orateur soit une Personne de son libre Choix, indépendamment de la Volonté et du Plaisir de la Personne chargée par Sa Majesté de l'Administration du Gouvernement local pour le tems d'alors.

Il s'est élevé des Débats.

Alors, Mr. *Labrie* a proposé, secondé par Mr. *le Solliciteur-Général*, Que la Chambre s'ajourne à Demain à Dix Heures du Matin.

Le Greffier ayant, avec la permission de la Chambre, mis la Question sur ladite Motion, elle a été accordée, et

La Chambre s'est ajournée à Demain à Dix Heures du Matin.

Jeudi, le 22 Novembre 1827.—Dix Heures A. M.

**L**A Chambre étant assemblée, et le Greffier ayant lu la Motion de Mr. *Cuvillier* d'Hier, dans les Mots suivans:

“ Qu'il est nécessaire pour l'exécution des Devoirs imposés à cette Chambre, savoir, de donner son Avis à Sa Majesté dans la Passation des Lois pour la Paix, le Bien-Etre et le bon Gouvernement de cette Province, en conformité à l'Acte du Parlement Britannique en vertu duquel elle est constituée et assemblée, que son Orateur soit une Personne de son libre Choix, indépendamment de la Volonté et du Plaisir de la Personne chargée par Sa Majesté de l'Administration du Gouvernement local pour le tems d'alors.”

Il s'est élevé des Débats.

Alors, Mr. *le Solliciteur-Général* a proposé, secondé par Mr. *Stuart*, Que la Question Préable soit maintenant mise sur ladite Motion, savoir:

La Question sera-t-elle maintenant mise?

La Chambre s'est divisée, et les Noms ayant été demandés, ils ont été pris comme suit:

Pour

Messieurs *Clouet, Raymond, Leroux, Dumoulin, Louis Lagueux, Poirier, André Papineau, Etienne Claude Lagueux, Cannon, Turgeon, Amiot, Moussaux, De St. Ours, Caron, Wolfred Nelson, Déligny, Robitaille, Lefebvre, Bureau, Samson, Neilson, Létourneau, Quesnel, Borgia, Cuvillier, Labrie, Blanchet, Quirouet, Leslie, Dessaulles, Viger, Valois, Vallières de St. Réal, Perrault, Fortin, Boissonnault, Bourdages, Proulx, Heney, De Rouville et Robert Nelson.*

Contre

Messieurs *le Solliciteur-Général, Christie, Stuart et Young.*

Ainsi elle a été emportée dans l'Affirmative, et le Greffier ayant mis la Question sur la Motion Principale, la Chambre s'est divisée de nouveau:

Pour 41  
Contre 4

Ainsi